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Vážení spoluobčané, 

jaro uteklo jako voda a svá vrátka nám pomalu otevírá léto, nejteplejší 
a nejslunečnější období v roce. Pro děti také to nejoblíbenější, jelikož 
se dočkají svých milovaných prázdnin. Teplých dnů začíná po chladném 
jaru jen a jen přibývat, dny se prodlužují, proto doufám, že si toto ob-
dobí užíváte naplno. 
 Jako první bych Vám všem chtěl moc poděkovat za toleranci 
a trpělivost při výkopových pracích spojených s pokládkou optického 
kabelu. Jsem rád, že jste nám pomohli tento, pro budoucí rozvoj obce 
velmi důležitý, bod uskutečnit a dovolili provádět výkopové práce i na 
Vašich zahrádkách. Také doufám, že po těchto pracích bylo vše navrá-
ceno do původního stavu. Pokud zjistíte nějaké nedostatky, neváhejte 
a obraťte se na nás, ať můžeme sjednat nápravu. 
 Je pro mě velice potřebné Vám poděkovat ještě za jednu věc, 
a to za to, že sečete a vůbec celkově udržujete obecní pozemky před 
Vašimi domy. Velmi nám to pomáhá i v tom, že se naši zaměstnanci díky 
tomu mohou věnovat dalším důležitým obecním pracím.
 Když se vrátím do kulturního života v našich obcích a ohléd-
nu se za uplynulými akcemi, jako bylo například stavění a kácení máje 
i s tradičním divadlem, musím říct, že je pěkné se po těch letech, kdy 
se akce nekonaly, ať už kvůli koronaviru nebo jiným problémům, zase 
setkat se spoustou lidí a užít si zábavné a slunečné odpoledne. 
 Vzpomenu ještě na jednu formální akci, a to pietní akt v Javo-
říčku, který se uskutečnil 1.5.2023, kdy jsme si připomněli jednu z hrůz 

konce druhé světové války, vypálení Javoříčka dne 5.5.1945, v den Praž-
ského povstání. Hned o čtyři dny později, tedy 9.5.1945 byla Českoslo-
venská republika osvobozena. Letos je to už 78 let od onoho strašné-
ho činu a neměli bychom zapomínat na to, co vše nacistické Německo 
způsobilo a měli bychom uctívat památku všech obětí těchto strašných 
událostí. 

 

To je ode mě na úvod našeho zpravodaje vše. Přeji Vám spoustu štěstí, 
energie, zábavy a zážitků se svými nejbližšími v tomto období dovole-
ných a výletů. Doufám, že se spolu setkáme na připravovaných akcích 
v našich obcích.     

Jan Burian
starosta našich obcí

Obecní knihovna Luká
Půjčovní doba: pátek 17:00 – 19:00

Najdete u nás naučnou l iteraturu i  beletri i  pro děti, 
mládež i  pro dospělé.

Knihovna se nachází v přízemí Obecního úřadu.

Obec Luká děkuje sponzorům, kteří  přispěli  na letní a 
kulturní akce v obci:
firma CROPFUL s.r.o. 

Jan Lakomý

Obec Luká nabízí k pronájmu:
- byty v Penzionu pro seniory Luká 

-  zájemci musí splňovat podmínky přijetí 
-  bližší informace dostanete na OÚ Luká 

(e-mail:  podatelna@obec-luka.cz, 
tel:  585 345 236, 585 345 220)

Pozvánka do Střemeníčka.
Dovolujeme si  Vás pozvat na sousedské posezení,  které 

se koná ve Střemeníčku dne 8.7.2023 v 18:00 hodin v 
místě u bývalého obchodu, kde k poslechu i  tanci zahra -
je místní frontman Josef Muller. Srdečně zveme všech -

ny občany a všechny členy senior klubu.
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Usnesení z 5. zasedání Zastupitelstva 
obce Luká,

konaného dne 22.3.2023
1. Zastupitelstvo obce Luká určuje ověřovateli zápisu p.Kováře J., p. Zapleta-
lovou  a zapisovatelem 
p. Šimíčkovou. Za členy návrhové komise schvaluje Ing. Spáčila, p. Kováře M. 
a p. Pluháčka
2.  Zastupitelstvo  obce  Luká  bere  na  vědomí  kontrolu  plnění  usnesení  
z minulého  zasedání 
zastupitelstva obce Luká
3. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočtovou změnu č. 3/2023.
4. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břeme-
ne – služebnosti č. IV-12-8022897/VB/001 s firmou ČEZ Distribuce a.s., IČO: 
24729035, se sídlem Teplická 874/8, Děčín, 
zastoupená firmou EMONTAS, s.r.o., IČO: 25883551, se sídlem Jiráskova 
1273/7A, Olomouc a 
pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.
5.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  poskytnutí  příspěvku  na  činnost  
v roce  2023  žadateli  FK 
Luká ve výši 27.000 Kč.
6. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje uzavření dohody o provedení práce 
s p. Miroslavem 
Kovářem ml., Luká, na práci lesníka v obecních lesích. Dohoda bude uzavřena 
od 1.4.2023, 
měsíční odměna 5.000 Kč.
7. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje bezpečnostní ořezy vybraných stromů 
dle cenové nabídky , 
zpracované firmou Matěj Kubis, Bukovany čp. 159.
8. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje vyhlášení výběrového řízení „Výzva 
k podání nabídek –
Pěstební činnost podzim 2023“.
9. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje vyhlášení výběrového řízení „Výzva 
k podání nabídek –
vyžínání “.
10. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rekonstrukci veřejného osvětlení 
a rozvaděčů v obci Luká i 
všech jejích místních částech, dle cenové nabídky od firmy ČEZ energetické 
služby, s.r.o., a 
pověřuje starostu obce uzavřením smlouvy s firmou ČEZ.
Usnesení, která nebyla přijata:
Zastupitelstvo obec Luká neschvaluje poskytnutí příspěvku/daru pro Linku 
bezpečí, z.s.
Zastupitelstvo obce Luká neschvaluje zveřejnění záměru na prodej pozemku 
par.č. 49/8 v k.ú. 
Střemeníčko.
Zastupitelstvo obce Luká neschvaluje vybudování (zhutnění) účelové komu-
nikace – prodloužení 
komunikace par.č. 132 v k.ú. Javoříčko, směrem k par.č. 42/3 v k.ú. Javoříčko.

Jan Burian                    Ing. Daniel Spáčil, Ph.D.
starosta obce            místostarosta obce

Usnesení z 3. zasedání Zastupitelstva 
obce Luká,

konaného dne 15.12.2022
1.  Zastupitelstvo  obce  Luká  určuje  ověřovateli  zápisu,  p.  Kováře  Miroslava  
a  p.  Kováře Jakuba  a zapisovatelem p. Šimíčkovou. Za členy návrhové komi-
se schvaluje  Bc. Navaru a p. Pluháčka.
2.  Zastupitelstvo  obce  Luká  bere  na  vědomí  kontrolu  plnění  usnesení  
z minulého  zasedání zastupitelstva obce Luká.
3.  Zastupitelstvo obce Luká  schvaluje prodej spoluvlastnického podílu 
34/208 části pozemku parc.č.  175/1,  lesní  pozemek,  v k.ú.  Bouzov,  obec  
Bouzov  o  výměře  242  m2,  za  cenu  100 Kč/m2, firmě Dakosta, s.r.o., nábř. 
Přemyslovců 867/8, 779 00 Olomouc.
4.  Zastupitelstvo obce Luká  schvaluje nákup částí pozemků do spoluvlast-
nictví obcí (34/208 obec Luká)  parc.č.  173/52    orná půda,  o výměře 71 m2 
a par.č. 173/58 orná půda, o výměře 22 m2,vše v k.ú. Bouzov, obec Bouzov, 
za cenu 100 Kč/m2.
5.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  zveřejnění  záměru  na  zrušení  
a  vypořádání spoluvlastnických  podílů  na  pozemcích  ve  spoluvlastnictví  
obcí  Bouzov,  Luká,  Hvozd  a Ludmírov.
6. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočet obce pro rok 2023 dle zveřej-
něného návrhu.
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7.  Zastupitelstvo obce  Luká schvaluje  rozpočet ZŠ a MŠ Luká na r. 2023 dle 
zveřejněného návrhu. 
8. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Střednědobý  výhled rozpočtu ZŠ a MŠ 
Luká na období 2024 – 2025.
9. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočtovou změnu č. 11 /2022 Zastupi-
telstvo  obce  Luká  bere  na  vědomí  rozpočtovou  změnu  č.  10/2022  schvá-
lenou starostou  obce.
10.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  Dodatek  č.  2  ke  smlouvě  o  dílo  ze  
dne  26.8.2022 s firmou VK-AQUA Olomouc, s.r.o.,  IČO: 25371878, zastoupe-
nou Ing.  Romanem Papicou, jednatelem společnosti, se sídlem Dolní čp. 20, 
783 13 Štěpánov na akci „Posílení vodního zdroje pro obec Luká“ a pověřuje 
starostu obce podpisem tohoto Dodatku.
11.  Zastupitelstvo obce  Luká schvaluje navýšení stočného v místní části Luká 
na částku 32 Kč/m3  vypouštěné  odpadní  vody  a  výši  vodného  v Luké  
a  jejích  místních  částí  –  Březina, Javoříčko, Střemeníčko a Ješov na  částku 
23 Kč/m3 s platností od 1.1.2023. Výše DPH bude určena dle platných předpisů.
12.  Zastupitelstvo obce Luká  schvaluje  Smlouvu o zřízení věcného břemene  
–  služebnosti č. IV-12-8010439/VB/001  s firmou  ČEZ  Distribuce  a.s.,  IČO:  
24729035,  se  sídlem  Teplická 874/8,  Děčín,  zastoupená  firmou  EMONTAS,  
s.r.o.,  IČO:  25883551,  se  sídlem  Jiráskova 1273/7A, Olomouc a pověřuje sta-
rostu obce podpisem této smlouvy.
13. Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  Smlouvu  o  budoucí  smlou-
vě  o  zřízení  věcného břemene  a  dohodu  o  umístění  stavby  č.  IP-
12-8030925/VB2  Luká,  Ješov,  p.č.  30/5,  vNN, kNN  s firmou  ČEZ  
Distribuce  a.s.,  IČO:  24729035,  se  sídlem  Teplická  874/8,  Děčín, za-
stoupená  firmou  EMONTAS,  s.r.o.,  IČO:  25883551,  se  sídlem  Jirásko-
va  1273/7A, Olomouc a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.
14. Zastupitelstvo obce Luká souhlasí se vstupem obce Luká do DSO Region 
Moravská cesta, IČO  09944991  a  zároveň  souhlasí  se  Stanovami  vč.  do-
datků  a  příloh  Stanov  DSO  Region Moravská cesta v předloženém znění. 
15.  Zastupitelstvo  obce Luká  pověřuje starostu obce Jana Buriana, k zastu-
pování obce Luká  v orgánech DSO Region Moravská cesta a pověřuje ho 
k podání přihlášky ke členství v DSO  Region Moravská cesta.
16.  Zastupitelstvo obce Luká schvaluje přijetí nových zaměstnanců p. Václava 
Grohmana,  p. Antonína  Spurného  a  p.  Petry  Navarové  od  1.1.2023  a  po-
věřuje  starostu  obce  podepsáním pracovních smluv.
17. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje nové platové výměry zaměstnancům obce.
18.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  zřízení  nových  webových  stránek  
obce  od  firmy ANTEE,  s.r.o.,  IČO:  25936557,  se  sídlem  Havlíčkova  1680/13,  
Praha  1,  dle  předložené cenové nabídky.
19. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje  zřízení mapové aplikace od firmy Geo-
morava s.r.o., IČO: 04415205, Milíčova 2643/13, 796 01, dle předložené cenové 
nabídky.
20. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje  Dohodu o pronájmu sálu a suterénu 
pohostinství Luká na akci dětský maškarní ples a obecní ples  v termínech 3.2.  
–  5.2. a 17.2 –  19.2.2023 za cenu 20.000 Kč a pověřuje starostu obce podpisem 
této dohody.
21. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje  zveřejnění záměru na pronájem par-
kovacího stání v hasičské zbrojnici ve Veselíčku.
22. Zastupitelstvo obce Luká rozhodlo o pořizování nového ÚP Luká dle § 6 
odst. 2) zákona 183/2006 Sb. v platném znění. ÚP Luká bude pořizovat Obecní 
úřad Luká s osobou splňující kvalifikační  požadavky   pro  výkon  územně  plá-
novací  činnosti  dle  §  24  odst.  1)  zákona 183/2006 Sb. v platném znění Ing. 
Michaelou Hlaváčkovou (zvláštní odborná způsobilost dle zákona  č.  312/2012  
Sb.  v  územním  plánování  č.:800023762  vydaná  Ministerstvem  vnitra ČR). 
23. Zastupitelstvo obce Luká rozhodlo o ukončení spolupráce s MěÚ Litovel, 
odbor výstavby na pořízení nového ÚP Luká. Nový ÚP Luká bude pořizovat 
obecní úřad Luká dle § 6 odst. 2) zákona č.183/2006 Sb. v platném znění s oso-
bou splňující kvalifikační požadavky   pro výkon územně plánovací činnosti 
dle § 24 odst.1) zákona 183/2006 Sb. v platném znění.
24.  Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o dílo s firmou Litovelská 
geodezie s.r.o.,  se sídlem  Kysucká  345/15,  Litovel,  784  01,  IČO:  03464351,  
zastoupená  jednatelem  paní  Ing. Pavlou  Hamouzovou  na  geodetické  prá-
ce  v  obci  Luká,  Březina,  Javoříčko,  Ješov, Střemeníčko,  Veselíčko,  a  to  
konsolidaci  inženýrských  sítí  a  příprava  dat  pro  předání inženýrských sítí 
ve správě obce Luká a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.
25.  Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o dílo s firmou  Litovelská 
geodezie s.r.o.,se sídlem  Kysucká  345/15,  Litovel,  784  01,  IČO:  03464351,  
zastoupená  jednatelem  paní  Ing. Pavlou Hamouzovou - vyhotovení dvou 
geometrických plánů v k.ú. Střemeníčko na p.č. 44/1, vytyčení hranice po-
zemku p.č.437 a 500 k.ú. Střemeníčko a jednoho geometrického plánu p.č. 17 
v k.ú. Javoříčko a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.

Jan Burian           Ing. Daniel Spáčil, PhD.
Starosta                  místostarosta 



Hospodaření v lesích pod správou 
společnosti Bouzovské lesy s.r.o.                                                                                                                                           
                                           
Vážení občané.
Dovolte, abych vás ve stručnosti seznámil s průběhem roku 2022 v našich le-
sích i dosavadním průběhem roku 2023. Lze konstatovat, že v loňském roce 
opět poklesl objem vytěženého kůrovcového dříví/necelých 4tis. m3 za rok 
2022/.  Přes to, že uvedené množství poukazuje stále na kalamitní stav, nebyli 
jsme nuceni z důvodu nahodilých těžeb navyšovat celkovou výši těžby.    
Těžební práce probíhaly prakticky po celý rok, přičemž celkem bylo vytěženo 
12,2 tis. m3 dříví.  Z uvedeného množství bylo 8515 m3 těžby nahodilé,2650 
m3 těžby obnovní a 1066 m3 těžby výchovné. Nahodilé těžby kůrovcové 
bylo zpracováno 3895 m3, zelené/zlomy a vývraty/ 3784 m3 a ostatní/souše/ 
835 m3. V roce 2023 jsme pokračovali ve zpracování nahodilé těžby a taktéž 
v mýtní úmyslné těžbě a těžbě výchovné. Do konce dubna bylo zpracováno 
1288 m3 těžby nahodilé, 4830 m3 těžby obnovní a 421 m3 těžby výchovné na 
ploše cca 11 ha . Hodnotím-li vlhkostní a teplotní poměry, lze konstatovat, že 
byly normální. Do současnosti se nám taktéž vyhnuly bořivé větry.  Výše uve-
dené okolnosti nám umožnily opět zmírnit celkový předstih těžby způsobený 
překročením těžby o cca 10 tis. m3 v roce 2020 z důvodu kůrovcové kalamity.
V roce 2022 naše společnost vysadila na pronajatém majetku 4 obcí 137 tisíc 
stromků na necelých 23 ha. Nejvíce byly při zalesňovacích pracích zastoupeny 
dřeviny dub a buk/83 tis. ks/. Smrkových sazenic bylo vysazeno cca 31 tisíc. 
Následují klen/14 tis./, dále lípa, jedle, borovice, douglaska, modřín a olše. 
Z ostatních prací stojí za zmínku zejména více než 120 ha ožnutých kultur, 
10 km oplocování, 28 ha prořezávek a 163 tis. ks natřených sazenic proti oku-
su.  Jarní zalesnění v roce 2023 jsme započali v březnu a dokončili v dubnu. 
Zalesněno je v současnosti přibližně 75 tisíc stromků na 12 hektarech plochy. 
Z uvedeného množství je 26 tis. dubu, 15 tis. buku, 8 tis. klenu, 15 tis. smrku, 
dále byly použity dřeviny lípa, borovice a douglaska. Jarní zalesňování nás 
celkem stálo 1320 tis. kč v přímých nákladech. Z naší další činnosti bych se rád 
zmínil o naší desetileté spolupráci s panem Karlem Poprachem/www.tyto.cz/, 
který má na starosti kontrolu a údržbu hnízdních budek pro puštíka obecné-
ho/Strix aluco/ v našich lesích v rámci biologické ochrany lesa.
/viz foto/                                                                                                                                                                                     
Dříví v letošním roce je nejvíce opět dodáváno na Pilu Javořice, na pilu ve 
Šternberku, firmu Proxima a.s., pilu Bohuslavice, Litovelskou lesní, firmě 
Martin Opíchal s.r.o. a v neposlední řadě jako palivové dříví občanům.  Je 
zřejmé, že naše činnost se neobejde bez problémů, které souvisí s užívá-
ním svážnic,  cest a případných ostatních ploch využívaných ke skládková-
ní, přibližování a dopravě vytěženého dříví. Chtěl bych v této souvislosti 
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ubezpečit občany, že se snažíme o co nejšetrnější způsoby transportu dříví 
a případné poškození komunikací řešit. V dosavadním průběhu roku jsme 
vydali na potěžební úpravy a údržbu cest téměř 450 tis. Kč/ v roce 2022 to 
bylo asi 430 tis. Kč/.  Uvedená částka byla vynaložena na cesty Věžnice, Sta-
rý Otročkov, Paní hora a Břevnuška. Letos předpokládám celkové výdaje 
na údržbu cest a svážnic asi 1 milion korun/nyní nás trápí zejména stav ces-
ty v Boučí/. V této souvislosti bych rád poděkoval všem vlastníkům/nájem-
cům/ nemovitostí, kterých se naše činnost dotýká za toleranci. Je třeba si 
také uvědomit, že příjem za vytěžené dříví rozhoduje zásadním způsobem 
o našem hospodářském výsledku a tím i o příjmu obcí do svých rozpočtů. 
V souvislosti s výše uvedeným bych chtěl požádat naše vlastníky o zvážení 
možnosti získat od ÚZSVM/stát/ některé pozemky, které už v současnosti 
naše společnost využívá ke své činnosti/ zejména v k.ú. Javoříčko a Kozov/.                                                                                                                                      
Hodnotím-li ekonomickou situaci,  lze konstatovat, že díky cenám dříví, ze-
jména na přelomu roku a v 1. čtvrtletí 2023, se naše situace stabilizovala. 
V současnosti již vývoj tak příznivý není. Pokles cen je markantní zejmé-
na u stavební smrkové kulatiny/v květnu poklesla cena o cca 600 kč oproti 

1. čtvrtletí/. V kombinaci s předpokladem radikálního omezení dotací do les-
ního hospodaření/vládní úsporná opatření/ je tak velmi složité předvídat náš 
letošní hospodářský výsledek. O výhledu na letošní rok vás budu informovat 
až bude ve věci dotací více jasno. V následujících měsících se budeme věnovat 
zejména pěstební činnosti/oplocování, ožínání, nátěry, prořezávky/ a v těžbě 
nahodilým těžbám a těžbě výchovné.                               
V Bouzově 29.5. 2023  Miroslav Půr, jednatel

Hasiči Luká 
Vážení spoluobčané,
od posledního vydání zpravodaje uběhl nějaký čas, tak Vás chci informo-
vat o našich aktivitách co jsme podnikli a ještě podnikneme. 30.dubna nám 

přálo pěkné počasí a posta-
vili jsme na hřišti krásnou 
májku, občerstvili se pivem, 
nealko nápoji a ochutnali 
něco z udírny . Den poté 
proběhl památeční pietní 
akt 78 let od vypálení obce 
Javoříčko, kterého jsme se 
zúčastnili. 7.května jsme byli 
pozváni na pietní akt na Sr-
déčku. T en den bylo chlad-
no, ale zhostili jsme se toho 
čestně a dostali i poděková-

ní za vzornou prezentaci. Mladí hasiči začali trénovat na hřišti, takže nacvičují 
hasičské útoky naplno i s vodou. V půlce května se společně s hasiči z Ješova 
uklidila hasičská zbrojnice ve Veselíčku. 28.května se konalo s divadlem Luká 
kácení máje u kterého nám počasí opět přálo. Pro děti bylo připraveno pře-
kvapení ve formě na májce přivázaných lístečků s napsanou výhrou (pexeso, 
omalovánky , sladkosti). Hrála nám živá hudba, pekly se makrely , udírna se 
nezastavila a pípa taktéž běžela na plné obrátky . A co bude dál? 10.června 
proběhne Memoriál Miloslava Brokeše, kde budou soutěžit družstva žen, 
mužů i veteránů. A o týden později 17.června plánujeme udělat hasičskou 
soutěž pro děti. T o je zatím vše a kdyby se něco dalšího dělo, nebojte se, 
budeme Vás informovat. Pokud chcete i vy nebo vaše děti dál rozšiřovat naše 
řady tak se nebojte nás kontaktovat: tel: 704478176 
email: sdhluka@gmail.com

Za SDH Luká Pavlína Šulcová

Poděkování  
 

SDH Luká 
za vzornou reprezentaci zástupců hasičského sboru SDH Luká při pietním aktu na 
Srdéčku, který se konal dne 7.5.2023 od 14:00 h.  
Pietní akt sbor vykonal společně s bratry z SDH Ludmírov, SDH Ponikev, SDH 
Ospělov, SDH Milkov, SDH Hvozd a SDH Kladky. Dále s představiteli obce Ludmírov 
a se členy klubů vojenské historie Dukla, Maxim a Haná.  
 
V Ludmírově dne 9.5.2023                                                                             Mgr. Daniel Žák v. r.  
                                                                                                                      kronikář obce Ludmírov 

Okénko Klubu seniorů a její místní části z.s.      
Dne 30.5.2023 Krajská rada seniorů Olomouckého kraje pořádala VIII. 
ročník Krajských sportovních 
her seniorů Olomouckého kra-
je s mezinárodní účastí. Těchto 
her se zúčastnilo 66 sportov-
ních oddílů  v celkovém počtu 
330 seniorů. Náš Klub seniorů 
zastupovalo 5 členů ve slože-
ní Vladimír Vlček, Josef Kovář, 
Jindřich Vychodil, Jaroslava 
Vyroubalová a Libuše Spáčilo-
vá, kteří se umístili na krásném 
10. místě.  Za svoji účast na hrách obdrželi od krajské rady pamětní me-
daili.
Panu Nagy děkujeme za vzornou přípravu těchto členů včetně zajištění  
sportovního úboru s logem obce Luká. Spolku Nové Javoříčko z.s. dě-
kujeme za sponzorský dar na zaplacení startovného.
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Tělocvičná jednota   S O K O L   Luká  
a divadlo    (část druhá) 
V září roku 1928 si v Luké zřídil obchod pan František Kotek. Jeho man-
želka Bohumila byla přeložena na místní školu jako učitelka, která zde 
vychovala několik generací svých žáků. Oba se okamžitě zapojili do prá-
ce v Sokole. Ona jako náčelnice, její manžel se chopil režisérské práce 
v divadelním odboru. V tom roce uplynulo 10 roků od vzniku samostat-
ného Československa a režiséři vybrali k tomuto výročí divadelní hru 
Josefa Kopty „Revoluce.“ 28. října byl sál plně zaplněn místními i pře-
spolními diváky. Ve hře účinkovalo hodně herců i výprava byla dosti ná-
ročná, ale jednota i přes tyto problémy měla z představení zisk 579 Kč. 
Na konci roku byla sehrána fraška „Obecní volby“. Představení mělo 
ráz silvestrovské zábavy, po něm proběhla taneční zábava. Zisk 557 Kč. 
Na jaře roku 1929 byly sehrány 2 divadelní hry a to od Aloise Jiráska   
„Otec“ a hra se zpěvy od Karla Buriana „Na otavském klepáči“. Hudbu 
obstaral sedmičlenný hudební kroužek jednoty pod vedením profeso-
ra Jana Dostála. Dalšími hudebníky byli bratři Vít a Václav Dostálovi, 
Jaroslav Juráš z Měrotína a lukovští  Adolf Vyroubal, Jindřich Brokeš 
a Jan Vařeka. Přes nepříznivé počasí přitáhla tato hra značné řady divá-
ků. Obě tyto hry přinesly do pokladny jednoty přes 1.100 Kč. 

Volební aféra
27. října se v obci konaly volby do Národního shromáždění a Senátu 
ČSR. Do rána se v obci objevily vylepené plakáty sociálně demokratické 
strany a strany národně socialistické.  Sokolští divadelníci měli v před-
večer voleb zkoušku na představení a byli obviněni z politické agitace 
a zesměšňování politického přesvědčení. Při tajných volbách bylo sku-
tečně ve volební urně 6 hlasů pro soc. dem. stranu a 1 pro národní socia-
listy. Tyto strany v předcházejících volbách nezískaly v obci žádné hlasy 
a tak vzniklo podezření, že tyto hlasy odevzdali mladí členové Sokola 
(většinou to byli sezóní pracovníci – pokrývači, zedníci….) Z těchto dů-
vodů tehdejší bratr starosta  Sokola  (člen agrární strany) na protest 
vystoupil ze Sokola. 

Seznamme se se zprávou tehdejšího jednatele: „Volby do NS 27. října 
zasáhly do života jednoty rušivě. Někteří členové byli obviněni ze stra-
nické agitace v jednotě a zesměšňování politického přesvědčení dru-
hých bratří. Pro tuto záminku vystoupili z jednoty 3 bratři a 1 sestra. 
Celou záležitostí se zabýval výbor jednoty na své schůzi a zjištěno, že 
obvinění bratři postupovali při volbách nezávadně a dle VII. volebního 
sjezdu ČOS (Československá obec sokolská). Výbor vyslovil politování 
nad tím, že vystoupivší členové nedovedli urovnat tuto věc cestou bra-
trskou, cestou politické snášenlivosti a zároveň vyslovili důvěru obvi-
něným bratřím. Tím byla celá záležitost ze strany jednoty ukončena. 
Bohužel, nepokládala ji za ukončenou část veřejnosti mimosokolské, 
a kde může, tam jednotu poškozuje. Jen jednoho si lze přáti, abychom 
všichni žili dle zásad sokolských, aby prospěch celku byl vysoko nad zá-
jmy osobními, abychom sokolské zásady uplatňovali a šířili všude a aby 
naše jednota byla krystalizačním bodem, kde se budou shromažďovat 
opravdoví duchem pokroku prodchnutí lidé.“
7. března v den 80. narozenin prezidenta TGM byla sehrána veselohra 
M. Veselého „Děda Štráchal jede k panu prezidentovi“. Některým li-
dem v obci byly poslední úspěchy jednoty trnem v oku. Jednota byla 
obviňována z vyděračství a ždímání peněz z občanů. Proto bylo stano-
veno vstupné na představení od 1 do  3 Kč. Hlavním zájmem bylo, aby se 

představení zúčastnilo co nejvíce diváků. Přes to byla návštěva slabá 

a vstupné uhradilo sotva režii. V tomto roce byly  sehrány 4 divadelní 
kusy. Snahou obou režisérů Vincence Vymětala a Františka Kotka bylo 
hrát hodnotné divadelní hry, ale kvůli zisku se muselo sáhnout i k hrám 
hodnotově bezcenným, ale diváky přitahující. Zisk ze všech představení 
toho roku činil přes 1.700 Kč. 
V roce 1931 byly síly v jednotě hlavně namířeny k budování svého cvi-
čiště „Za branou.“ V průběhu tohoto roku byly sehrány jen 3 divadelní 
hry  a to : „Až vstanu z mrtvých“, „Falešná kočička“ a „ Stréček Křópal 
poslancem“. 
Rok 1932 byl převážně soustředěn na nácvik na IX. Všesokolský slet 

v Praze  a na vystoupe-
ních na veřejných cviče-
ních. Sehrány 3 divadelní 
hry  - na jaře „ Románek 
na horách“, 28.10.  hra 
Zdeňka Štěpánka  s le-
gionářskou tematikou  
„Hrníček“ a 31. 12.  „Na 
manželské frontě klid“. 
V roce 1933 vrcholila vel-
ká hospodářská krize, 
jednota nepořádala ple-
sy, ale o to s větší silou se 
vrhla do příprav divadel-
ních vystoupení. V tomto 
roce byly sehrány násle-
dující hry: „Stařeček Ho-

luša“, „Zavadilka vdává dceru“, „Tulácká dobrodružství“, „Pasekáři“, 
zločin a svědomí“. Naprostým propadákem byly hry „C. k. obecní po-
licajt“ a „Statek našeho Franty“. Místní obyvatelstvo nepřišlo na chuť 
těmto hrám a ani veškeré úsilí herců na tom nic nezměnilo. I silvestrov-
ské představení „Noční dobrodružství“ bylo navštíveno jen průměrně. 
Divadelní odbor jednoty učinil důkladný rozbor chyb, kterých se při vý-
běru těchto her dopustilo, zvláště u hry „C. k obecní policajt“. A tak 
když 14. 4. za velmi nepříznivého počasí byla sehrána hra Františka So-
kola-Tůmy „Gorali“ výsledky se dostavily. Hra měla tak veliký úspěch, 
že musela být opětovně sehrána a to na „Velikonoční neděli“. K výročí 
vzniku republiky sehrána hra Ferdinanda Olivy „Pro vlajku českoslo-
venskou“. Na Silvestra byl předvedena veselohra  Josefa Kubíka „Pan 
Čáp na to káp“. Tato hra byla hojně navštívena  a do pokladny přinesla 
912 Kč.  V tomto roce se na prknech lukovského divadla objevili sokolští 
ochotníci ze Senice na Hané s operetou „Cigánečka“.
7. března 1936 lukovští sehráli hru Aloise Jiráska „Vojnarka“.V únoru 
téhož roku se utvořil divadelní odbor náměšťského okrsku (Bílsko, Lou-
čka, Luká, Olbramice, Vilémov). Společně nacvičili hru z francouzské re-
voluce  „Revoluční svatba“. S toto hrou se vystupovalo ve Vilémově, 
Loučce a Luké. Lukovské zastupovalo 6 ochotníků. Divadelní odbor 
v Loučce měl v tu dobu nacvičenou hru Františka Langera o životě le-
gionářů v Rusku „Jízdní hlídka“.  Byl tedy lukovským odborem požá-
dán o sehrání hry v Luké. Představení se konalo 12. 4. a mělo obrovský 
úspěch. Na podzim sehrány 2 další hry „Evropa hoří“ a „Dvojník paní 
Dibelky“. Zisk z těchto her činil 851 Kč. 
V roce 1937 byla dvakrát sehrána „Gazdina roba“ a na Štěpána s obrov-
ským úspěchem veselohra se zpěvy „Z českých mlýnů“ Hry přinesly do 
pokladny 712 Kč.
V nešťastném roce 1938, kdy veškeré síly jednoty byly upřeny k nácviku 
a vystoupení na X. všesokolském sletu v Praze, byly sehrány divadelním 
odborem jen dvě hry  a to : „Románek Toničky“ a „Rozmysli si Mařen-
ko“. Zisk činil 594 Kč. 
Činnost jednoty počátkem roku 1939 se rozbíhala za značně změně-
ných poměrů. Většina členstva se snažila zvednout z deprese zářijo-
vých událostí předcházejícího roku. Našli se však i tací, kteří byli značně 
kolísaví a opatrní. Jako vždy a všude bývá. K výročí narození TGM byla 
sehrána velmi aktuální divadelní hra „Král Svatopluk“. Kdo tehdy tušil, 
že za pár dnů bude velmi aktuální. 17.12. ochotníci „Národního souru-
čenství“ z Nasobůrek vystoupili s obrozeneckou „Fidlovačkou“. Čistý 
zisk ponechali místní jednotě. Na Nový rok byla místními sehrána  hra 
„Prach a broky“. Na tento den byla hra přesunuta ze Silvestra, poně-
vadž ústředí Sokola vydalo zákaz zábavných pořadů na tento den. Dále 
ústředí upozorňovalo na nepřípustnost všech projevů, které by budily 
zdání demonstrace. Divadelní odbor si v tomto roce zapsal zisk 972 Kč. 
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co se stalo s majetkem divadelního odboru, kde jsou stovky židlí, pře-
devším však, jak tomu všemu negativnímu předcházet. Pokud to tak 
nebudeme dělat, nebude poučení, bude následovat opakování starých 
chyb a z toho další negativní důsledky. A co říci na činnost těch starých 
Sokolů? Jen hluboce před nimi smeknout, snažit se poznat a možná 
i napodobit to, proč tak nezištně jednali.
Na závěr několik vzpomínek na dobu dávno minulou spjatou s lukov-
ským divadlem.  
První divadelní představení sehrála vlastenecká organizace Národní 
jednota. To bylo něco naprosto nového a úplně neznámého. Tato před-
stavení měla vliv na dospělé, ale i na děti, které se však návštěv před-
stavení nesměly účastnit. Přesto poslouchaly, co si dospělí vyprávěli 
a tak také podle sebe si začali své hry sami organizovat. Bylo  to ně-
kdy v průběhu 1. světové války, kdy místní chlapec Josef Vařeka se učil 
v Olomouci pokrývačem a při procházce městem uviděl za výkladem 
v antikvariátu knihu - dneska bychom řekli scénář k nějaké hře ze škol-
ního prostředí. A protože byla velmi levná, koupil si ji s tím, že se svými 
6 bratry a dalšími kamarády z okolí tuto hru sehrají a vydělají si nějaké 
peníze ze vstupného. Když byli asi v půlce nácviku, najednou někdo při-
šel s tím, že k vystupování školních dětí, musí dát souhlas ředitel školy. 
A tak milý Josef se vydal za tehdejším ředitelem Jakubem Dostálem 
s prosbou o umožnění vystupovat žákům v této hře. Ředitel jej vyzval, 
aby mu tu knížku ukázal, zběžně 
si ji prohlédl a jen pronesl památ-
nou větu: „Ti lukovští somáři ne-
mají jiné starosti?“ Víc nedodal 
a tak Josef pochopil, že k sehrá-
ní není námitek. Představení se 
mělo uskutečnit v neděli na dvo-
ře u Vařekových, podium tvořil 
rozložený kravský povoz. Mezi 
účinkujícími byl i jeden z chlapců 
Obšilových, který měl předsta-
vovat školního radního a ten měl 
být patřičně vypasený. Proto si 
vzal otcův zánovní oblek, ten mu 
však byl příliš velký, tak tloušťku 
vytvořil vycpáním obleku polštá-
ři. A šel se ukázat režisérovi. Měl 
na hlavě otcův klobouk a z „Kouta“ si vykračoval směrem k místu, kde 
se hra měla konat. V tu dobu většina lidí byla v kostele na nedělní mši 
a doma zůstaly jen nemohoucí ženy a pantáta Hatoňů. Když tak milý 
Obšil kráčel vesnicí, babky viděly neznámého muže, kterak prochází 
vesnicí. Tehdy byly tak zfanatizované z propagandy, že se po vesnicích 
potulují nepřátelští traviči studen. Spustily křik, až to uslyšel starý pán, 
vyšel ven a dal na křik babek a s hůlkou v ruce se pustil do pronásledo-
vání „radního“. Ten však na nic nečekal a začal utíkat „Pekařskou ulič-
kou“ a dál za humna. Polštáře mu vadily a tak se jich postupně zbavo-
val. Pantáta jej hnal a už mu došlo, o co se jedná, a tak pronásledování 
zanechal. Polštáře posbíral a odnesl domů. Odpoledne se představení 
úspěšně uskutečnilo. Horší to bylo u Obšilů k večeru. Panímáma si všim-
la, že chybí polštáře, uhodila na své děti a náš herc se musel přiznat. 
Potom v doprovodu matky šli k Hatoňům, tam se musel omluvit a po 
té s polštáři odešli domů. Zda to mělo nějakou domácí dohru, o tom se 
nějak nemluvilo. 
O jedné humorné události jsem se dověděl snad padesát let po jejím 
průběhu. V tomto příběhu vystupují tři ochotníci. Místní Hubert a Jar-
mila a přespolní Vašek. Při jedné scéně sedí Vašek s Hubertem za sto-
lem a rokují o nějaké důležité události a manželka jednoho z nich jim 
přinese na stůl jídlo a oni ho společnými silami likvidují. Jarmila, která 
hrála manželku jednoho z nich, si doma připravila do hrníčku maštěné 
brambory s cibulkou a aby jídlo našim hercům chutnalo a především 
bylo teplé. Strčila je doma do trouby. O přestávce odběhne domů 
a teplé jídlo jim pak na scénu přinese. Jenže život připravené velmi čas-
to mění. Pantáta Hatoňů přišel domů z číhané, doma nikdo, tak se začal 
shánět po nějakém jídle. Nakoukl do trouby, jestli tam něco nezbylo 
od oběda. A ejhle. Maštěné brambory s cibulkou. K tomu si vzal hrnek 
mléka a docela si pochutnal. O přestávce představení přiběhla Jarmila 
a hned se hnala do trouby a jaké překvapení, ono tam nebylo nic. Hned 
ji napadlo, jestli to nesnědl tatínek. Ten se k tomu přiznal. Ale co teď? 
Čas běží, co těm dvěma na jevišti dát. Pátrala a všimla si, že v putýn-

V roce 1940 sehrány pouze 2 hry, mezi nimi hra Karolíny Světlé „Kříž 
u potoka“.  V roce 1941 byl zahájen hrou Františka Šamberka: „Palac-
kého třída 27“. A po té  „Naši furianti„. Jednota zakoupila 45 zahrad-
ních skládacích židlí od firmy T. Koudelky z Benešova u Boskovic. Bylo 
připravováno opakování hry „Naši furianti“ a „ Muzikantská Liduška“, 
k tomuto však nedošlo pro zákaz sokolské činnosti ze strany němec-
kých úřadů.
Po válce z mnoha různých důvodů činnost divadelního odboru jen sko-
mírala. V prvním poválečném roce sehrána jen jedna hra a to 30.12. „Pe-
pička z malé hospůdky“. V roce 1946 třikrát opakována hra Aloise Jirás-
ka „Lucerna“. Celý zisk 1700 kč byl předán místní škole. Do konce roku 
sehrány  hry „Revoluční květen“ a dvakrát „Pasekáři“. Hrubý zisk činil 
7 839 Kčs. Činnost divadelního odboru roku 1947 byla velmi narušena 
necitlivou reakcí ředitele tehdejší Měšťanské školy Karla Fibíka, který 
na rozdíl od dřívějšího ředitele Vincence Vymětala, měl záporný vztah 
k ochotnické činnosti. Zvlášť velmi negativně vystupoval proti hrám, 
kde vystupovaly nemanželské děti a o těchto hrách veřejně mluvil jako 
o „hrách sviňáckých“.  V tomto roce sehrány hry: „Václav Hrobnický 
z Hrobčic“, „Rozmysli si Mařenko“ a „Poslední muž“. Zisk v tomto roce 
byl 13.500 Kčs. 
Rok 1948 byl rokem XI. Všesokolského sletu, ale také mnoha událostí, 
které měly pro Sokol dalekosáhlé a osudové důsledky. Divadelní odbor 
sehrál pouze jednu hru a to „Pravda vítězí“. Činnost divadelníků byla 
přerušena přestavbou sálu pana Aloise Vlčka, č. 14.  Pomocí členstva 
Sokola byl vybudován sál o rozměrech 18 x 11 m se šatnami, prostorným 
jevištěm a přilehlými místnostmi. Členy jednoty bylo odpracováno bez-
platně více jak 2000 hodin.     
Rok 1949 se projevoval v Luké, tak jako v celé republice, postupným 
úpadkem spolkové činnosti. Nebylo obětavých cvičitelů a cvičenců. 
Mnoho lukovských odešlo do pohraničí. A tak pokračovala jen diva-
delní a zábavní činnost. V dubnu sehráno představení „Na lavici ob-
žalovaných“. Jednota ze svých prostředků zakoupila do sálu dalších 
100 skládacích zahradních židlí  a 40 tmavých ohýbaných židlí. Jednota 
v té době již měla 240 skládacích židlí, 40 ohýbaných a spolu se židlemi 
hostinského bylo možno v sále usadit 400 diváků. Byla pořízena hlav-
ní opona, horizont a 3 reflektory s možností výměny barev. Náklady 
na toto vše byly 45.000 Kč. V průběhu roku v sále hostovali ochotníci 
z Rozvadovic s hrou“Pražský žid“ a z Uničovic s hrou J. K. Tyla „Kutno-
horští havíři“. Obě byly sehrány s velikými náklady, zisk byl minimální. 
V roce 1950 v Luké vystupují jen ochotníci cizí. Z Rozvadovic s hrou „Že-
nichové“, Sokol Bouzov s hrou „Valčík panny Apolenky“ a  ochotníci 
z Loštic s operetou „Rose Marie“. Za zisk z těchto her zakoupeno do 
sálu dalších 100 židlí. 

V následujících letech se divadelní činnost přesunula na hostující ochot-
níky nebo vystoupení Státního divadla v Šumperku. Pokud se v Luké 
hrála ještě místní ochotnické představení, tak jen pod hlavičkou Osvě-
tové besedy. Několik představení nacvičila místní škola. Veškerý maje-
tek divadelního odboru přešel pod správu Osvětové besedy.
A tak, co zůstalo za dlouholetou obětavou činností sokolských ochot-
níků? Snad jen vzpomínky, které se v rodinách přenášejí z generace na 
generaci, několik málo zažloutlých fotografií a snad nějaké plakáty, 
které kdysi dávno zvaly diváky na představení. Již zde není pamětníků, 
kteří by si pamatovali, jak místní ochotníci bavili místní a v dobách zlých 
jim přinášeli naději a povzbuzení v lepší budoucnost. Nás, kteří žijeme 
dnes, by mělo zajímat a klást si otázky, jak to tedy bylo, proč se to stalo, 
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ce u pařáku stojí od včerejška brambory pro prasata. Popadla hrníček, 
rukama brambory i se slupkami pomačkala a honem do sálu. Když se 
rozhrnula opona, oba diskutující seděli za stolem a manžel vyzval svou 
ženu, aby jim donesla něco k jídlu. A milá Jarmila přichvátala s tím, co 
si z domu přinesla. A ze scény se rychle vytratila. A ti dva, z nichž je-
den neměl vůbec rád brambory? Nic jiného jim nezbývalo než studené 
a smrduté brambory pojídat. Co si potichu mezi sebou říkali, to se nedá 
napsat. Hned po ukončení hry se oba dva do Jarmily pustili, proč jim to 
udělala. Ta jim to vysvětlila k velkému pobavení celého souboru. 
Při mnohých představení se ozývala za jevištěm střelba. Tuto obstará-
val pan D. Brokeš od rybníka. Zrovna v té době došlo k požáru u nich 
doma a on při vyvádění krávy ze chléva byl zasažen padajícím hořícím 
trámem a skončil v nemocnici. A kdo bude střílet, se řešilo po zkoušce 
v hospodě. Dlouho to řešili a na nikoho nemohli přijít. Též tam seděl 
František Stejskalů a tak je napadlo, že by to mohl být on, vždyť byl na 
vojně, dokonce i na frontě, kde však se nijak slavně nezapsal. A tak se 
na něj obrátili. Františkovi to dělalo dobře, že tak“důležitou“ věc mu 
svěří. Představení proběhlo velmi dobře, František ve správnou dobu 
„dobře“ vystřelil. Po představení se všichni herci sešli v nálevně hospo-
dy a hodnotili vystoupení. Někteří si vzpomněli na Františka, jak dobře 
vystřelil a představení jim nepokazil. A tak milí dobráci Františka ob-
jímali, hladili po obličeji a zdůrazňovali jeho střelecké schopnosti, též 
mu jako věčně žíznivému objednávali piva. František byl hrdina a jako 
hrdina se cítil. Dosti po půlnoci se rozešli domů a František ani neroz-
svěcoval petrolejku, shodil ze sebe vrchní oblečení a zalehl do peřin. 
U Stejskalů měli jen jednu místnost, která sloužila jako kuchyň, ložnice 
a též holírna. Panímáma Stejskalová byla velká dobračka, která své syny 
ochraňovala a zároveň rozmazlovala. Proto Františka nechala dlouho 
spát, ale když se ani před polednem neprobíral, šla se podívat, jest-
li „chlapci“ se něco nestalo a chtěla jej vzbudit. Naklonila se k němu 
a najednou příšerně zařvala. V posteli neležel František, ale čert. Pantá-
ta Stejskalů však zachoval chladnou hlavu, zalomcoval domnělým čer-
tem. Ale čert to nebyl, byl to František. Pak se objasnilo, jak František 
k černému obličeji přišel. Naši dobráci, když Františka chválil a po obli-
čeji hladili, tak si předem otřeli ruce o začazená dvířka od hospodských 
kamen. František doma nerozsvítil, do zrcadla se nepodíval, vlezl do 
postele a před polednem z něj byl čert. Copak František, ten si obličej 
umyl, ale paní Stejskalová se pěkně nadřela, než povlečení na peřiny na 
valše vyprala. 

Bouzov  duben 2023                                                                         
      Jaromír Fischer     

 

Nové Javoříčko

Ahoj z Javoříčka!
Turistická sezóna v 
Javoříčku začala dle 
očekávání celkem 
svižně. V květnu 
jsme měli možnost 
hostit hned tři větší 
akce. Vše začalo spo-
lupořádáním Pietní 
vzpomínky, ve stejný 
termín se zde zasta-
vila již 47. vyjížďka 
cyklistů z Moravské 
Třebové, tentokrát 
jich bylo cca 200. K 
pohodové náladě 
všech nám hrála har-
monikářka Terka. 
Další víkend dorazily 
dva tradiční pocho-
dy - ze Štěpánova a z 
Velkých Opatovic. Na 
konci května se pak 
stalo Javoříčko tradiční zastávkou Bouzovského pochoďáku. 
Nejbližší potvrzenou událostí bude charitativní akce pro nadaci Malý 
Noe - první ročník tzv. Javoříčského Gulášobraní. Minulý rok jsme si to 
vyzkoušeli „nanečisto“, zájem byl nad očekávání veliký, takže letos bu-
deme lépe připraveni - se stolitrovým gulášovým kotlem v záloze. Po-
drobnosti o doprovodném programu budeme postupně zveřejňovat. 
Další, již tradiční, akcí bude Javoříčský véšlap, který organizuje Bouzov-
ská vrchovina, letos se uskuteční 9. 9. 2023. 
Začátkem září máme slíbený Koncert smyčcového kvarteta Moravské 
filharmonie Olomouc – Gamavilla Quartet, alespoň ještě jeden večer s 
hudbou bychom rádi uspořádali během prázdnin. 
V areálu postupně obnovujeme po osmi letech prvky na dětském hřišti. 
Z parketu jsme udělali menší mobilní dopravní hřiště pro nejmenší ná-
vštěvníky. Ti starší si pak mohou zahrát venkovní Člověče, nezlob se… 
Na podzim plánujeme vybudovat v areálu zahrady altán, který bude 
celoročně sloužit jako samoobslužný bar v době, kdy je naše bistro uza-
vřené. 
Všechny žáky ze ŽŠ Luká, kterým se podaří mít na vysvědčení samé jed-
ničky, zveme v pátek 30. 6. od 13 hod do Javoříčka, máme pro ně naši 
novinku Bubble Waffle se zmrzlinou + odměnu od Igora. Ostatní žáci 
ze ZŠ Luká, kteří k nám přijedou na kole, dostanou klasickou zmrzku.
Přejeme pohodový start léta a těšíme se na vás! 

Váš Igor Javko

Prosíme občany, kteří  vlastní staré fotografie 
lukovského divadla o jej ich zapůjčení. 

Po naskenování budou fotografie vráceny majitelům.
Děkuji.

Šimíčková Marcela, OÚ Luká.

Střemeníčko si po letech již takovou investici opravdu zasloužilo. Aby 
občané byli  informováni, tak je třeba ještě zmínit, že pracujeme na ob-
nově rybníka u bývalého obchodu a v příštím roce se pokusíme sehnat 
prostředky na rekonstrukci hasičské nádrže, která nám svým stávajícím 
stavem trochu hyzdí již zrekonstruovanou náves. Touto cestou ještě 
jednou děkuji všem, co se na rekonstrukci jakkoliv podíleli.

F.Sasák 

Rekonstrukce návsi ve Střemeníčku

Po dlouhých letech se konečně dočkala náves ve Střemeníčku zaslou-
žené rekonstrukce. Bohužel před zahájením stavby hrozilo, že celý 
projekt bude muset být ukončen z důvodu nepříliš dobře připraveného 
projektu již z dřívějšího období přípravy. Původní předložený projekt 
totiž vůbec nepočítal se základními prvky revitalizace. Až po násled-
ných jednáních se zhotovitelem a projekční firmou se povedlo uvést 
projekt do důstojného stavu. Stavbu se podařilo doplnit o parkovací 
stání, obruby kolem komunikace, rekonstrukci ostrůvku, navýšení me-
tráže asfaltového povrchu a hlavně zrekonstruovat stávající vodovod 
včetně přípojek, které byly již v havarijním stavu. V rámci původního 
projektu se provedla i rekonstrukce dešťové kanalizace. Vzhledem 
k tomu, že při každé výstavbě dochází k problémům, je třeba vyzved-
nout práci místní stavební firmy, která se na rekonstrukci částečně 
podílela. Stavební firma pana Jana Lakomého provedla naprosto pre-
cizní práci a prakticky vyřešila veškeré komplikace, které při výstavbě 
nastaly. Touto cestou bych jim chtěl za sebe i občany za celý průběh vý-
stavby moc poděkovat. Dále děkuji vedení obce za vstřícnost a ochotu 

celý projekt uskutečnit a dovést ho až do dnešního stavu. Myslím, že 
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Jaro v MŠ Luká

V letošním roce si hezké jarní počasí dávalo vskutku na čas, přesto děti 
z MŠ společně s žáky ZŠ v sále lukovské hospody na akci s názvem Ot-
vírání jara symbolicky přivítaly jaro a zpříjemnily tak všem přítomným 
jedno deštivé odpoledne svým vystoupením.

K měsíci dubnu patřil především svátek Velikonoc. Děti se seznamovaly 
s jejich tradicemi a zvyky, nechybělo velikonoční tvoření s návštěvou 
zajíčka, který dětem ve třídách ukryl sladkou odměnu.
Další výjimečný zážitek připravil program ze Záchranné stanice v Pate-
říně, kdy k nám s ochránci přírody zavítala některá zvířata našich lesů 

jako třeba káně, sova pálená, mládě sovy, veverky a lišky. Děti se dozvě-
děly spoustu zajímavostí a zmíněné savce si mohly dokonce pohladit. 
Začátkem dubna začaly děti ze třídy Soviček jezdit na plavecký výcvik 
při ZŠ Vítězná. Děti se vždy moc těší, plavání si užívají a dobrou náladu 
jim nezkazí ani zdržení v autobuse kvůli rekonstrukci komunikace v ul. 
Palackého. Do konce června je ještě pár lekcí čeká.                     
Konec měsíce dubna děti z obou tříd tradičně oslavily čarodějnickým 
rejděním, tancovaly s košťaty, hrály hry, vařily lektvary, soutěžily v ča-
rodějných kostýmech.

V tomtéž měsíci proběhl i zápis do ZŠ, ke kterému se z naší školky hlá-
silo 15 dětí, shodou okolností stejný počet dětí přišel k zápisu do MŠ, 
který proběhl 3. května. Jsme moc rádi, že školka bude zase zcela napl-
něna, a všichni se na nové kamarády těšíme. 
Naši starší kamarádi, kteří se při ZUŠ Konice učí hrát na různé hudební 
nástroje, nám v květnu uspořádaly pod vedením Bc. Ivety Pluháčkové 
vystoupení přímo u nás ve školce a předvedly tak vskutku nádherné vý-
sledky své dlouhodobé píle před nadcházejícími přijímacími zkouškami. 
Rodiče mají možnost své děti přihlásit a kdo ví… za pár let tak možná 
budou takto vystupovat i dnešní „školkové“ děti.

K jaru neodmyslitelně patří také oslava Dne matek. Obě třídy zvlášť při-
pravily k této příležitosti besídku plnou písniček, básniček, tanečků, tří-
da Soviček sehrála pro přítomné pohádku o Zlatovlásce, mladší děti ze 
třídy Kulíšků zase pohádku O sluníčku. Vlastnoručně vyrobené přáníč-
ko, malovaná růže spolu s pusou na tvář byla pro maminky poděková-
ním za jejich lásku, starostlivost a také dojemnou tečkou za vydařeným 
odpolednem. Děkujeme všem, kteří přišli, a za kladné ohlasy.
Řada akcí nás do konce roku ještě čeká, třídu Soviček například pochod 
do Javoříčka s návštěvou jeskyní, všichni pak oslavíme dětský den, 
chystáme se na výlet do Zoo Lešná, přijede k nám loutkové divadlo 
a k závěru roku se budeme slavnostně loučit s našimi předškoláky. 
V současné době se radujeme z nových stavebnic, dokončeného pís-
koviště a dalších prvků na naší zahradě, která nabízí dětem dostatek 
pohybu. Toť malý vhled k nám. 
Všem přejeme krásný závěr jara a nadcházející léto plné nezapomenu-
telných zážitků. 

Za MŠ Luká Mgr. Monika Dostálová – vedoucí učitelka 

Ze života ZŠ Luká

  V březnu a dubnu se žáci naší školy zúčastnili několika významných 
akcí.  Velký ohlas měl především koncert „Vítání jara“, který se konal 
v sále místního pohostinství.  Počasí sice jarní nebylo, ale i tak jsme se 
rozloučili se zimou symbolickým vynesením Morany a jaro jsme přiví-
tali hudebním a tanečním vystoupením dětí z MŠ, žáků 1.i 2. stupně 
a tanečního kroužku. K jarní atmosféře přispělo i vyzdobení sálu jarní-
mi dekoracemi na stůl a věnečky, jež zhotovili žáci 1. stupně, a výkresy 
s jarní tématikou žáků 2. stupně.  Nejlepší tvůrci byli odměněni věcnými 
cenami. Poděkování patří všem, kteří se podíleli na přípravě a organiza-
ci, vystupujícím a také těm, kteří na akci přišli a vytvořili pro děti skvělou 
atmosféru. 
Žáci 8. a 9. ročníku se počátkem dubna zapojili do celonárodní akce 

„Ukliďme Česko“ a ve spolupráci se spolkem Bouzovská vrchovina vy-
čistili část místního lesa. Odvedli skutečně velký kus práce a právem jim 
patří poděkování. 
V měsíci dubnu se konaly přijímací zkoušky na střední školy. Stejně jako 
v minulém školním roce čekala na žáky ve dvou dnech jednotná přijíma-
cí zkouška z českého jazyka a matematiky.  Letos se hlásilo na střední 
školy nebývalé množství žáků, a tak všichni netrpělivě očekávali výsled-
ky přijímacího řízení. Díky svědomité školní i domácí přípravě všechno 
dobře dopadlo a každý   se dostal tam, kam si podal svou přihlášku.  
V pátek 21. 4. 2023 jsme s žáky 2.stupně ZŠ oslavovali celosvětově vý-
znamnou událost-Den Země. Svátek, který upozorňuje na nejrůznější 
ekologické problémy a rozšiřuje povědomí o tom, jak přispět k jejich 
řešení. My jsme tento den strávili výukou venku a zaměřili se na pro-
-blematiku vody. Snažili jsme se zjistit, jak šetrně s vodou zacházet, ne-
plýtvat a nepodílet se tak na jejím znečišťování. Srovnávali jsme, zda je 
výhodnější kupovat vodu balenou, či pít tu z kohoutku a v neposlední 
řadě jsme se pokusili zjistit příčiny a důsledky nedostatku vody v někte-
rých oblastech. Počasí nám přálo, a tak jsme si tento den skvěle užili. 
Na exkurzi za poznáním našeho hlavního města se vydala koncem dub-
na malá skupinka žáků 5.třídy. Navštívili Pražský hrad včetně chrámu 
sv. Víta, prošli se po starých zámeckých scho-dech do Valdštejnské za-
hrady a z Malé Strany dále pokračovali přes Karlův most na Staroměst-
ské náměstí k orloji, Prašné bráně a na Václavské náměstí, kde na ně 
čekalo Muzeum fantastických iluzí. Na cestě po Praze si také vyzkoušeli 
jízdu tramvají a hlavně metrem, kte-rým jeli někteří poprvé. Všem se 
exkurze moc líbila a vraceli se domů velmi spokojeni. 
Také v květnu se konalo několik významných akcí. 
Pro žáky 2.stupně byla určena exkurze do populárně naučného centra 
Velký Svět Techniky v Dolních Vítkovicích.  Na ploše 14 000 metrů čtve-
rečních se zde představují hravou formou zajímavosti vědy a techniky. 
Najdeme zde čtyři stálé interaktivní expozice: Dětský svět, Svět vědy 
a objevů, Svět civilizace a Svět přírody a jeden svět určený pro výsta-
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vy dočasné. Společ-ným jmenovatelem všech světů tvoří poznání pro-
střednictvím zábavy a hry na vlastní kůži bez nudných učebnic plných 
čísel. Návštěvníci zde přijdou na kloub fungování města nebo lidské-ho 
těla, strojem času se proletí třeba do pravěku k mamutům, pochopí, co 
je to vlastně duha nebo bouřka a spoustu dalšího. Druhá část exkurze 
byla věnována světově unikátnímu areálu Dolní Vítkovice, kde se mezi 
lety 1828 až 1998 těžilo uhlí a vyrábělo surové železo. Nyní se tento 
industriální komplex proměnil v jedinečné vzdělávací, kulturní a spo-
lečenské centrum s mezinárodním přesahem. My jsme si s průvodcem 
prošli část areálu bývalého vysokopecní-ho závodu, vyslechli jsme si 
přednášku o historii Dolních Vítkovic a výrobě surového železa, vyje-

li jsme výtahem do výšky zhruba 36 m, vystoupali po 
schodech(90schodů) na Bolt tower, kde jsme si užili 
trochu adrenalinu chůzí po roštových lávkách (výška 
70 m) a pokochali se výhledem na celou Ostravu. Na 
cestě dolů nás čekalo 370 schodů, nahlédnutí do sa-
motného nitra vysoké pece, prohlídka odlévací ploši-
ny a velín – bývalé řídící středisko. 
Kromě kulturních akcí se žáci naší školy zapojili i do 
různých sportovních akcí a vědomostních soutěží.  Úspěšnou řešitelkou 
okresní kola zeměpisné olympiády v Olomouci se stala žákyně Michaela 
Tillová. V tradiční celosvětové soutěži Matematický klokan, do které se 
pravidelně naše škola zapojuje, ve školním kole v kategorii Benjamín 
zvítězil Matyáš Mužík a v kategorii Kadet byla nejlepší Karolína Přida-
lová. Velkým úspěchem skončila účast žáků naší školy na McDonald`s 
cupu ve fotbale. V okresním kole   pořádaném Domem dětí a mláde-
že v Olomouci a MŠMT ČR obsadili krásné 2. místo v kategorii M.   Na 
přátelské utkání v basketbalu jsme pozvali žáky MŠ a ZŠ Bohuslavice. 
S touto školou jsme navázali bližší kontakt v minulém školním roce, kdy 
byli žáci třídy, v níž byl spojen 4. a 5. ročník, pozváni na přátelskou ná-
vštěvu vrstevnické třídy. Letos jsme pozvání oplatili, a tak se ve čtvrtek 
11. května setkali na půdě ZŠ Luká žáci 6. tříd obou škol. Setkání zacíle-
né na vzájemné poznávání proběhlo v přátelské atmosféře, kterou se 
p. uč. Pavla Múdra (ZŠ Luká) s p. uč. Reginou Valentovou (ZŠ Bohuslavi-
ce) usilovaly podpořit veselými aktivitami vyžadujícími spolupráci dětí. 
K dobré náladě zcela určitě přispělo i sladké pohoštění, jež pro žáky ve 
svém volném čase a na vlastní náklady připravily jako vzorné hostitelky 
žákyně Vendula Burianová, Eliška Pavlíčková a Simona Studená a patří 
jim tak zasloužené poděkování. Pozitivní ohlasy vzešlé z výstupní ano-
nymní ankety dávaly znát, že setkání splnilo svůj účel a téměř všichni si 
přáli je zopakovat s připomínkou, že by se program mohl odehrát mimo 
budovu školy. Tak snad se nám to bude dařit!
Vybraní žáci 5. – 9. ročníku se zúčastnili 51. ročníku celorepublikové 
přírodovědné soutěže Zlatý list, jejíž základní kolo pořádá DDM Litovel 
v krásném prostředí CHKO Litovelské Pomo-raví. Letos poprvé byla 
soutěž rozdělena na dvě části a sice praktickou, kde byly prezentová-
ny aktivity pro ochranu přírody, a teoretickou, formou přírodovědné 
stezky lesem, kde na jed-notlivých stanovištích prokazovali své znalosti 
z botaniky, zoologie, paleontologie a mineralo-gie. Umístění v soutě-
ži nám sice o pár bodů uniklo, ale i tak si žáci užili velmi příjemný den 
v přírodě a ověřili si své znalosti z oblasti přírodních věd. Všem zúčast-
něným děkujeme nejen   za pečlivou přípravu plakátu s aktivitami pro 
přírodu, která soutěži předcházela, ale za re-prezentaci naší školy.
 Pro žáky 1.stupně byl určen program s názvem Šmoulové-Magický svět 
zaměřený na téma ochrany životního prostředí v kulisách Šmoulí vesni-
ce.  Žáci plnili úkoly a sbírali razítka do soutěžní karty a na závěr dostali 
za odměnu diplom. Zažili zde spoustu zábavy se Šmoulinkou a Nešikou, 
podařilo se jim přemoci Gargamela a jeho stroj, který ničí životní pro-

středí. Ve virtuální realitě se proletěli s čápy mezi oblaky a někteří od-

vážlivci si vyzkoušeli čtyřkolky či virtuální jízdu sportovním autem a na 
motorce. Součástí expozice byla i možnost navštívit skákací hrad nebo 
lego koutek. Magický svět Šmoulů se jim moc líbil a cítili se zde skvěle.  
Velmi zajímavou akcí byla také výstava místního uměleckého řezbáře, 
pana Miroslava Havlíčka z Březiny, jež a se konala v Luké a byla určena 
široké veřejnosti. Prezentací svých prací nám ukázal, jak krásná může 
být řezbářská práce. 

 V červnu nás čekají ještě další akce. Mezi ně patří i pozvánka MŠ a ZŠ 
v Bohuslavicích k účasti v olympijském pětiboji (trojskok, běh, hod, švi-
hadlo a týmových soutěžích ve fotbale a basketbale), dále Olympijský 
dětský den na hřišti v Luké, kam jsme zase na oplátku pozvali ZŠ Bo-
huslavice a budeme soutěžit v různých disciplínách.  V plánu jsou také 
školní výlety. Žáci1.stupně navštíví hrad Sovinec a Pradědovu galerii 
v Jiříkově, 2. stupeň bude mít výlet po jednotlivých třídách v blízkém 
či vzdáleném okolí. Na závěr školního roku nás čeká tradiční rozlou-
čení s absolventy 9.třídy.  Přejeme jim hodně úspěchů v dalším studiu 
i v osobním životě a doufáme, že nikdy nezapomenou na dny strávené 

v ZŠ Luká.

Školní družina 
Také ve školní družině se konalo v jarním období plno zajímavých akcí. 
Patřil k nim Zážitkový stan na téma Vesmír, kde se děti dozvěděly 
spoustu nových informací o planetách, Slunci a Měsíci, dále maňáskové 
divadlo manželů Janečkových, s nímž si děti i krásně zazpívaly. Pro-běh-
ly také už tradiční Čarodky, na které si děti přinesly kostým čarodějnic 
a strávily příjemné odpoledne plné soutěží a her. V neposlední řadě je 
navštívil Marek Soldán s hudebním vy-stoupením „Z pohádky do po-
hádky“, kde si poslechli a také společně zazpívali známé i méně známé 
písničky. 

Za ZŠ Luká Mgr. Jana Zezulová

Výstava řezbáře 
O víkendu 12. -14. května se uskutečnila v SVC Luká výstava řezbáře 
pana Havlíčka z Březiny.
První den výstavy nám pan Havlíček 
příjemně okořenil krásnou přednáškou 
z jeho tvorby. Všichni návštěvníci před-
nášky mohli navíc ochutnat výborné 
koláčky, které upekla jeho manželka se 
sestrou.
V pondělí a v úterý výstavu navštívili i děti ze ZŠ a MŠ Luká.
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Z činnosti spolku Bouzovská vrchovina

Jako již každý rok, byl naší první akcí Třékrálové véšlap do Javoříčka, 
který se konal v sobotu 7. ledna. Do Javoříčka se účastníci scházeli 
z různých směrů, každý si mohl zvolit trasu dle své vlastní chuti. Na 
všechny účastníky čekal kromě jiného teplý mošt, guláš a ohně, u kte-
rých si mohli opéct špekáčky. Letošní účast byla rekordní asi 250 lidí. 
Během akce proběhla tradiční Tříkrálová sbírka, do které účastníci 
véšlapu přispěli krásných 7.033,- Kč.

Na začátku března jsme provedli prořezávku náletových dřevin kolem 
bývalého lomu v Luké. Cílem prořezávky bylo obnovení starého lomu 
pro obojživelníky. Jedná se poslední roky o periodicky zaplavovaný 
útvar, kde se voda nachází od zimy do zhruba poloviny prázdnin. Po-
slední suché roky vysychá. To je však pro rozmnožovací cyklus oboj-
živelníků vyhovující. Není nutné mít všechny tůně s trvalou a vysokou 
hladinou vody. Naopak, je velmi žádoucí kolísání hladiny vody v tůních 
v průběhu roku. Dokonce ani vysychání tůní nemusí být problém. Pro 
obojživelníky je také žádoucí oslunění vodní hladiny. Díky tomu dochá-
zí k podpoře vodní či mokřadní vegetace. Všeobecně více organismů 
obývá osluněné tůně. Řada druhů však upřednostňuje tůně zčásti nebo 
úplně zastíněné, proto jsme zvolili částečné prosvětlení lokality prove-
dením odstranění několika náletových dřevin.

 1. dubna jsme opětovně uspořádali akci Ukliďme Bouzovskou vrchovi-
nu. Letos jsme uklízeli lokalitu u vodárny v Luké, příkopy podél silnice 
od vodojemu k Luké a les u Ješovského Dvora. O den dříve se do úklidu 
zapojili žáci 8. a 9. ročníku ZŠ Luká, za což jim patří velké poděkování. Ti 
uklízeli lokality na bývalém cvičáku (u zemědělského družstva) a kolem 
bývalého lomu, kde jsme měsíc před tím provedli již zmíněnou proře-
závku. Jednalo se o letité skládky. Odpadků, které v přírodě nemají co 
dělat, se našlo mnoho. Nakonec jsme odvezli tři plné přívěsné vozíky 
a přírodě opět o něco málo ulevili.
Jako každý rok se věnujeme údržbě stromků podél cest, které jsme 
v minulosti vysadili. Jedná se o úpravu kůlů a chrániček, sečení trávy. 
Výsadbu nových stromků, místo těch, které nepřežily zimu, provádíme 
vždy na podzim, kdy je větší šance, že se stromek ujme.
Aktuálně spolupracujeme na převozu altánu z Javoříčka do Luké. Pů-
vodně byl umístěn pod Zkamenělým zámkem a nově bude přesunut do 
Luké pod fotbalové hřiště směrem na Bohuslavice. Agentura ochrany 
přírody a krajiny ČR se rozhodla altán zrušit, my jsme pro něj našli další 
využití. 
Za několik málo dnů začneme připravovat již 11. Javoříčské véšlap 
a véjezd. Bude se konat opět druhou sobotu v září, tedy 9. září 2023.
         

Daniel Spáčil
předseda spolku Bouzovská vrchovina

Kácení máje a divadlo v Luké

V sobotu 27. května se v Luké konalo již tradiční kácení máje. Naši 
ochotníci předvedli vlastní veselohru s názvem Dovolená, kde se již 
z loňska nám známé postavy ze hry Zabíjačka vypravili na dovolenou 
k moři. Jedinou výjimkou byla postava loni lehce otylého, s alkoholem 
kamarádského řezníka, z něhož se během roku stal člen pobřežní hlídky 
Mič Bjukenen, atlet se svalnatým, vypracovaným tělem. Holt, s novou 
funkcí šel do sebe. Z reakcí početného publika si myslím, že veselohra 
byla velmi povedená. 

Všiml jsem si také toho, že jak se stává některým známým profesionál-
ním hercům, že si je někteří lidé spojují s jejich rolemi i mimo televizi 
v jejich civilním životě, tak že se to stejné začínává stávat i našim ochot-
níkům. Jejich herecké postavy je začínají pronásledovat i mimo divadel-
ní prkna. U Cyrila bych se asi trošku obával ztráty respektu a autority. 
Stejně tak začínají panovat mírné obavy o sestry Janečkovic, alias Maru-

šku a Leontýnku. 
Zejména v dnešní 
době se 40 druhy 
pohlaví. Vlastně 
i u táty Pepy s jeho 
růžovými krajko-
vými trenýrkami. 
Naopak pro čer-
nocha Kristiána 
tato role může 
být u žen v jistém 
směru trochu vý-
hodou. I role kně-

ze může mít výhodu v tom, že mu tak nějak podvědomě začínáme sdě-
lovat tajné informace, které vlastně ale ani nechceme, aby vůbec věděl. 
Jsem zvědav, jestli se tato povedená partička objeví opět za rok a co 
dalšího nám ze svého života ukáže. 
O jídlo a pití se postarali lu-
kovští hasiči, kteří také pro 
děti na májku upevnili kapsle 
s různými odměnami. Po ská-
cení májky si tyto odměny 
mohlo každé dítko utrhnout. 
Hudební doprovod a zpří-
jemnění atmosféry po celou 
domu konání akce zajištovala 
country kapela Karolína. 
 
 

Daniel Spáčil
          místostarosta obce



14.7.2023

FILMOVÝ 
VEČER

HŘIŠTĚ LUKÁ

OBEC LUKÁ VE SPOLUPRÁCI SE
SPOLEČNOSTÍ REMARKPLAST ZVE

VŠECHNY OBČANY NA

18:00    OBČERSTVENÍ NA HŘIŠTI
21:30    TŘI MUŠKETÝŘI: D'ARTAGNAN

VSTUPNÉ NA PROJEKCI
!ZDARMA!
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10.6.  hasičské závody - memoriál Miloslava Brokeše, 
  fotbalové hřiště Luká 
24.6.  oslavy založení sboru SDH Ješov, 
  hasičský areál Ješov
24. – 25.6. pouť v Luké
24.6.  fotbalový turnaj mládeže, hřiště Luká
25.6.  fotbal ženatí vs. svobodní, hřiště Luká

8.7.   sousedské posezení, 
  u bývalého obchodu ve Střemeníčku
14.7.  letní kino na hřišti v Luké
15.7.  odpolední posezení s hudbou na hřišti v Luké
12.8.  výlet minivláčkem – nutno se objednat 
  předem na OÚ Luká
19.8.  myslivecké odpoledne na hřišti v Luké
2.9.  dětské odpoledne na hřišti v Luké
9.9.  Javoříčské véšlap a véjezd

PLÁN AKCÍ POŘÁDANÝCH OBCÍ A MÍSTNÍMI SPOLKY

Nové dětské hřiště v parku
Jak už si spousta z Vás všim-
la, nově je v provozu druhé 
dětské hřiště v Luké. Všech-
ny prvky na tomto hřišti po-
cházejí z původního hřiště 
určeného pro MŠ Luká, které 
muselo ustoupit výstavbě 
nové budově pro mateřskou 
školku. Nyní tyto prvky našly své druhé uplatnění, vyhodit by je bylo 
škoda. Na každém z dětských hřišti najdete jiné herní prvky, takže s dět-
mi můžete střídat jejich návštěvy. Alespoň se jim to tak rychle neomrzí. 
Jménem Obce Luká děkuji všem dobrovolníkům, kteří pomohli s novým 
nátěrem těchto prvků a s rozhrnováním štěrku. 

Daniel Spáčil
        místostarosta obce
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Červenec

Ševč íková Vlasta,   Luká
J indrová Marie ,   Střemeníčko
Krbec  Vladimír,   Luká
Vydrželová L ibuše,   Luká
Vychodil  J indřich,   Luká
Nováčková J iř ina,   Luká
Schmalz Michal,   Střemeníčko
Recová Anežka,   Vesel íčko
Hanuš Petr,    Luká
Kovář Bohumil ,   Luká
Sléhová Božena,   Luká
Nerušilová Anna,   Střemeníčko
Spurná Ludmila,   Ješov

Srpen

Burešová Věra,   Javoříčko
Müller  Miloslav,   Ješov
Petrová Drahomíra,   Luká
Chytilová Marie ,   Luká
Fišerová Svatoslava,   Luká
Příkopová Marie ,   Luká
Polanská Alena,   Luká
Moťka František,   Luká
Grohman Václav,   Střemeníčko

naši  jubi lanti

M A R E K  S V O B O D A ,  J E Š O V
K R I S T Ý N A  H A N Z L Í K O V Á ,  L U K Á
L U B O M Í R  V O D I Č K A ,  J E Š O V

narodi l i  se

Petr Nedbal,  Luká
František  Faksa,  Luká

rozlouči l i  jsme se

Září

Vodrážka František,   Luká
Dolívková Vlasta,   Luká
Zapletal  J iř í ,    Javoříčko


